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Hospodářský výbor Zastupitelstva Jihočeského kraje 
tajemnice výboru: Leona Šafářová, tel. 386 720 147, e-mail: safarova@kraj-jihocesky.cz 

 

České Budějovice dne 21. 3. 2023 
 

Zápis č. 18/23 
z 18. jednání Hospodářského výboru Zastupitelstva Jihočeského kraje,  

které se konalo dne 18.10. 2023 od 14.00 hodin 

v zasedací místnosti ODSH, budovy KÚ, ulice U Zimního stadionu, Č. Budějovice  
 

 

Přítomni: Josef Soumar 

Ing. Petr Holický 

 JUDr. Josef Knot, MBA 

 Ing. Jiří Kulík 

 Ing. Pavel Mádl 

 Ing. Ivo Moravec 

 Bc. Irena Ravandi, DiS. – příchod v 14.05 hodin, odchod v 15.00 hodin 

 David Šašek, DiS. 

Ing. Miroslav Pekař 

 Ing. Václav Valhoda 

    

Omluveni: Jan Jelínek 

 Ing. Bohuslav Švehla 

 Ing. Milan Třebín 

 

Hosté: Mgr. Jan Vodička, vedoucí oddělení administrace dotačních programů JK, OEZI 

 Ing. arch. Petr Hornát, vedoucí OREG 

 Ing. Věra Třísková, vedoucí oddělení územního plánování, OREG 

 

 

Program jednání: 
 

1. Dotační a grantová politika Jihočeského kraje  

2. Návrh na pořízení 12. aktualizace ZÚR JČK  

3. Návrh na pořízení 13. aktualizace ZÚR JČK  

4.  Různé 
 

Jednání zahájil a řídil předseda Hospodářského výboru (HV) Josef Soumar, který přivítal členy a hosty. Přítomno 

9 členů výboru, výbor je usnášeníschopný. Z jednání se omluvili členové J. Jelínek, B. Švehla, M. Třebín a 

za pozdní příchod a dřívější odchod se omluvila I. Ravandi.  

 
K bodu 1 programu jednání 

Dotační a grantová politika Jihočeského kraje  

J. Vodička – seznámil s dotačními programy (DP), které naplňují v podmínkách Jihočeského kraje záměry 

zákona č. 248/2000 Sb., o podpoře regionálního rozvoje ve znění pozdějších úprav. Jsou součástí strategických 

a programových dokumentů zabývajících se podporou regionálního rozvoje. DP rozvíjí a naplňují Program 

rozvoje Jihočeského kraje, který se skládá ze sedmi prioritních os strategických cílů viz zaslaný materiál. Další 

materiál, který byl zaslán se týká přehledu programů na rok 2023 s tím, že všechny DP se v současné době 

vyúčtovávají. Pouze DP Podpora žáků a studentů Jihočeského kraje - stipendia pro žáky 2. a 3. ročníků 

vybraných učebních oborů je ve fázi vyhodnocování a bude předkládán ZK dne 9. 11. 2023.  

 

J. Vodička – uvedl, že administrátorem dotací je oddělení administrace dotačních programů Jihočeského kraje 

(OEZI), věcně příslušné odbory jsou v pozici odborných garantů.  

 
Po schválení programů zastupitelstvem kraje zpracuje OEZI ve spolupráci s věcně příslušnými odbory Pravidla 

pro žadatele k jednotlivým DP a připraví jejich vyhlášení radou kraje včetně jmenování hodnotících komisí. 

Připravované dotační programy jsou vyhlašovány a realizovány v tzv. vlnách.  
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Po ukončení termínu podávání žádostí následuje kontrola, zda splňují formální náležitosti (např. kompletně 

vyplněná žádost, dodané a vyhovující povinné přílohy, elektronický podpis apod.). Poté jsou formálně správné 

žádosti předány k hodnocení odbornému garantovi (věcně příslušný odbor), který provede bodové hodnocení 

dle kritérií uvedených v pravidlech programu a navrhne jednotlivé dotace. Toto hodnocení je předloženo 

hodnotící komisi (8 členů – 4 zástupci samosprávy, 2 zástupci věcně příslušného odboru a 2 zástupci oddělení 

OEZI), která pak doporučí zastupitelstvu kraje ke schválení vybrané projekty a dotace.   

 

Po schválení žádostí v zastupitelstvu kraje pak následuje příprava a podpis smluv s příjemci, poskytnutí dotace 

či zálohy a program končí vyhodnocením závěrečných zpráv a vyúčtováním doručených dokladů, případně 

vyplacením doplatků u zálohových plateb. 

 

Od roku 2023 jsou všechny žádosti o dotaci v rámci dotačních programů podávány pouze elektronicky přes 

Portál občana Jihočeského kraje a stejně tak probíhá i vlastní administrace. 

 

J. Vodička – na žádost J. Soumara seznámil s programy, které v tomto roce stále běží: 

Program kroužky pro jihočeské děti - pro školní rok 2023/2024 s alokací 20 mil. Kč; program je kompletně 

on-line; je určen pro nízkopříjmové skupiny obyvatel; po splnění podmínek mohou děti získat až 4000 kreditů 

(Kč), které uplatní na volnočasové aktivity (kroužky); organizace, která kroužek pořádá se musí do programu 

zaregistrovat a zveřejnit aktivity programu, aby si je rodiče mohli vybrat; program je koncipován jako veřejná 

nabídka a dotace jsou vypláceny formou daru; neuzavírají se smlouvy; organizace po shromáždění žádostí 

požádají kraj o platbu s tím, pokud je souhrn žádostí za organizaci do 100 tis. Kč rozhoduje o přidělení rada 

kraje, nad 100 tis. Kč rozhoduje zastupitelstvo kraje viz zákon o krajích; dosud byla proplacena první vlna žádostí 

ve výši 310 tis. Kč.  

 

Program obědy pro jihočeské děti – JK se přihlásil do programu, které vyhlásilo MPSV; funguje na podobném 

principu jako předešlý program, a to pro školní rok 2023/2024 a pro nízkopříjmové skupiny obyvatel; podmínky 

se trochu liší. 

 

Krajský investiční fond (KIF) – administruje OEKO. Je určen na velké akce, kde obce mohou získat větší 

finanční obnos než v DP (stavby, rekonstrukce atd.) 

 

Individuální dotace – slouží pro ty projekty, které nelze zařadit do DP. Administrují je věcně příslušné odbory 

ze svého rozpočtu. 

 

J. Vodička – na dotaz J. Soumara ohledně DP pro rok 2024 uvedl, že v návrhu jsou tři programy, které byly 

v roce 2022, v roce 2023 vyhlášeny nebyly a jeden program je v návrhu úplně nový, a to „Vysokorychlostní 

internet“. 

 

J. Kulík – potvrdil, že o tomto programu pan hejtman informoval na setkání starostů ve Strakonicích. 

 

J. Vodička – informoval, že první vlna programů na rok 2024 by měla být vyhlášena dne 24. 11. 2023 a bude se 

týkat 17 programů. Druhá vlna bude vyhlášena v lednu či únoru až budou známy termíny jednání rady kraje 

na rok 2024.  

 

J. Vodička – na dotazy V. Valhody odpověděl, že pro sportovní spolky mající své partnery v sousedních zemích 

a pořádají společné turnaje v oblasti sportu by byl nejvhodnější dotační program Dotace na reprezentaci 

v oblasti vědy, mládeže a sportu. K dalšímu dotazu, kdy sportovním klubům chybí finanční prostředky na strojní 

zařízení pro údržbu areálů (např. kvalitní sekačky na fotbalová hřiště) uvedl, že předá podnět k zamyšlení 

na OŠMT. Na dotaz D. Šaška – zopakoval, že KIF administruje OEKO, ale jsou upřednostňovány akce, které 

jsou připraveny a jsou před realizací; jde o stejné pravidlo jako u individuálních dotací – projekty, které nelze 

zařadit do DP. Na dotaz I. Moravce sdělil, že JK nemá víceleté dotační programy (např. pro opakující se akce 

v několika letech). 

 

U s n e s e n í   č. 3/2023/HV-18 
Hospodářský výbor Zastupitelstva Jihočeského kraje 

bere na vědomí 

informace o dotačních programech Jihočeského kraje. 
 
Hlasování 10/0/0 
 



 3 

K bodu 2 programu jednání 
Návrh na pořízení 12. aktualizace ZÚR JČK  
P. Hornát – seznámil s prezentací týkající se návrhu 12. aktualizace Zásad územního rozvoje Jihočeského kraje 
(ZÚR). Je potřeba vymezení plochy nadmístního významu pro realizaci fotovoltaického parku (FVE Park), 
rozloha cca 240 ha, vymezení plochy nové rozvodny, jde o vlastní podnět. Skupina ČEZ Obnovitelné zdroje 
spolupracuje s Jihočeským krajem a Diamo, s. p. na přípravě projektu fotovoltaické elektrárny na sanovaných 
odkalištích s rozlohou cca 108 ha. Instalovaný výkon FVE je plánován až na 134 MWp. Uvedení FVE do provozu 
je plánováno na rok 2026. FVE Park má potenciál významně přispět k energetické soběstačnosti kraje. 
Záměrem je řešení 5 lokalit cca 108 ha. Probíhají jednání Jihočeského kraje se starosty dotčených obcí (Dívčice, 
Mydlovary u Dívčic, Nákří, Olešník). Zpracovává se studie krajinářského řešení (ČEZ Obnovitelné zdroje); 
eliminace možných vlivů na krajinu. 
 

 
 

Proběhla diskuse ohledně soběstačnosti Jihočeského kraje, kompenzací dotčených obcí a kraje (J. Soumarem 
zmíněn dopis týkající se sdělení obcí o zásadním nesouhlasu s výstavbou fotovoltaických elektráren), 
distribuce, lokality, akceleračních zón, rekultivace pozemků a případného rozšíření plochy. 
 
Členové výboru přijali usnesení, které bylo doplněno o připomínku týkající se ekonomické participace, která 
vzešla z diskuse.  
 
U s n e s e n í   č. 4/2023/HV-18 
Hospodářský výbor Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 

návrh na pořízení 12. aktualizace Zásad územního rozvoje Jihočeského kraje zkráceným postupem dle § 42a 
stavebního zákona, 

II. doporučuje 
zastupitelstvu kraje rozhodnout o pořízení 12. aktualizace Zásad územního rozvoje Jihočeského kraje 
zkráceným postupem dle § 42a stavebního zákona z vlastního podnětu s připomínkou, aby investor nabídl 
dotčeným obcím a Jihočeskému kraji dlouhodobou ekonomickou participaci na tomto projektu. 
 

Hlasování 8/0/1 (nepřítomna I. Ravandi) 

 

J. Soumar – vysvětlil, proč se zdržel v hlasování a nepodpořil materiál. Nedokáže si představit, že v dotčených 
obcích čekají roky na rekultivaci (po tom, co si tam občané doposud zažili) a teď se jim tam má vystavět 
fotovoltaika. Domnívá se, že proces je odstartován příliš brzy a je třeba si vyjasnit spoustu neznámých. 
 

K bodu 3 programu jednání 
Návrh na pořízení 13. aktualizace ZÚR JČK  
P. Hornát – další prezentací navázal na pořízení 13. aktualizace Zásad územního rozvoje Jihočeského kraje 
(ZÚR) týkající se vymezení plochy pro malý modulární reaktor (SMR) a potřebu vymezení ploch pro zařízení 
staveniště využitelných pro výstavbu SMR i dostavbu 3. a 4. bloku Jaderné elektrárny Temelín, opět jde o vlastní 
podnět. 
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Proběhla diskuse ohledně vlastnictví ploch zahrnutých do aktualizace a majetkového vypořádání, případných 
uzávěr a další. Členové spatřují v záměru benefit, pokud se povede a bude se v Jihočeském kraji pracovat 
na vývoji malých a středních reaktorů. 
 
U s n e s e n í   č. 5/2023/HV-18 
Hospodářský výbor Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 

návrh na pořízení 13. aktualizace Zásad územního rozvoje Jihočeského kraje zkráceným postupem dle § 42a 
stavebního zákona, 

II. doporučuje 
zastupitelstvu kraje rozhodnout o pořízení 13. aktualizace Zásad územního rozvoje Jihočeského kraje 
zkráceným postupem dle § 42a stavebního zákona z vlastního podnětu. 
 
Hlasování 8/0/0 (nepřítomni I. Ravandi, M. Pekař) 
 
K bodu 4 programu jednání 
Různé  
J. Soumar – poděkoval P. Mádlovi za zprostředkování návštěvy firmy WEDOS v Hluboké nad Vltavou, která se 
uskuteční 8. 11. 2023. Čas bude upřesněn s tím, že členové se shodli na 14. hodině.  
 
J. Soumar – připomněl, že na jednání 13. 12. 2023 bude řešena Regionální surovinová politika Jihočeského 
kraje, na které potvrdil účast vedoucí odboru OZZL Ing. Zdeněk Klimeš.  
 
J. Kulík – poukázal na setkání vedení kraje se starosty ve Strakonicích, kde byl zmíněn Integrovaný dopravní 
systém (IDS) Jihočeského kraje. Z vlastní zkušenosti popsal, jak funguje systém v Brně, a požádal zastupitele, 
aby informaci předali odpovědné osobě, v jejíž gesci je IDS.  
 
J. Knot – uvedl, že v minulém volebním období byla záležitost týkající se IDS ve fázi před vypsáním výběrového 
řízení.  
 
J. Soumar – domnívá se, že Jihočeský kraj je poslední, který IDS nemá. Bude osloven Odbor dopravy a 
silničního hospodářství příp. Jikord s.r.o. s žádostí o podání aktuálních informací k IDS Jihočeského kraje 
(výběrové řízení, konkrétní kritéria VŘ a další). 
 
J. Soumar poděkoval přítomným členům za účast. Jednání bylo ukončeno v 15.55 hodin. 
 
 
 
 
Zapsala: Leona Šafářová   
 
Ověřovatel:  Josef Soumar, předseda      


